



Strasbourg, 9 February 2018

Ref : JJ8608C
Tr./112-108

NOTIFICATION OF COMMUNICATION

State: United States of America.

Instrument: Convention on the Transfer of Sentenced Persons,
opened for signature, in Strasbourg, on 21 March 1983
(ETS No. 112).

Date of entry into force
of the instrument: 1 July 1985.

Date of entry into force
in respect of the
United States of America: 1 July 1985.

Reservations: ETS No. 112 Res./Decl. United States of America.
Declarations: (See annex).

Date of effect
of the communication: 7 February 2018.

Notification made in accordance with Article 25 of the Convention.

Copy to all member States + Australia, Bahamas, Bolivia, Brazil, Canada, Chile,
Costa Rica, Ecuador, Ghana, Honduras, India, Israel,
Japan, Korea, Mauritius, Mexico, Mongolia, Panama,
Philippines, Tonga, Trinidad and Tobago, United States
of America, Venezuela.



ETS / STE No. 112

CONVENTION ON THE TRANSFER OF SENTENCED PERSONS

opened for signature, in Strasbourg, on 21 March 1983

CONVENTION SUR LE TRANSFÈREMENT DES PERSONNES CONDAMNÉES

ouverte à la signature, à Strasbourg, le 21 mars 1983

Reservations and Declarations
Réserves et Déclarations

UNITED STATES OF AMERICA

Communication ***contained in a letter from the Deputy Permanent Observer of the United States of America to the Council of Europe, dated 29 January 2018, registered at the Secretariat General on 7 February 2018 – Or. Engl.***

Under Article 3, paragraph 1(f), of the Convention on the Transfer of Sentenced Persons, both the sentencing and the administering States must agree to the transfer of a sentenced person. In the case of the United States of America, where a sentenced person has been convicted by a state of the United States of crimes under the laws of that state and is in the custody of authorities of that state, the state must first consent to the transfer before the United States can consider the transfer request. The United States is unable to agree to a transfer unless the competent state authorities first give their consent.

In any such case, the state government must have state legislation authorizing consent to such transfers and be prepared to exercise that authority in the specific case. All U.S. states and the territories of Puerto Rico and Northern Mariana Islands have enacted legislation enabling them to participate in the transfer program.

The specific consent of the appropriate state authorities is required for transfer of any particular individual who was convicted of violating that state's laws. Consent may not be presumed from the existence of statutory authority; states have discretion as to whether to approve a transfer. Although the United States strongly encourages states participation in transfers under the Convention, the United States cannot compel a state to consent to the transfer of an individual who was convicted of violating that state's laws.

United States Federal authorities are prepared to assist member States and other Parties to the Convention in contacting appropriate state authorities. In addition, the member State or Party to the Convention may also contact the state authorities directly to try to persuade them of the propriety of the transfer of a particular individual.

The United States Central Authority is the International Prisoner Transfer Unit, Office of Enforcement Operations, Criminal Division, United States Department of Justice, 1301 New York Avenue, Washington, D.C. 20530. The International Prisoner Transfer Unit within OEO is responsible for the daily administration of the program.

ETATS-UNIS D'AMERIQUE

Communication *consignée dans une lettre de l'Observateur Permanent adjoint des Etats Unis d'Amérique, datée du 29 janvier 2018, enregistrée au Secrétariat Général le 7 février 2018 – Or. angl.*

En vertu de l'article 3, paragraphe 1.f, de la Convention sur le transfèrement des personnes condamnées, l'Etat de condamnation et l'Etat d'exécution doivent s'être mis d'accord sur le transfèrement d'une personne condamnée. Dans le cas des Etats-Unis d'Amérique, lorsqu'une personne a été condamnée au pénal par un Etat des Etats-Unis en vertu des lois de cet Etat et qu'elle est détenue par les autorités de cet Etat, l'Etat doit d'abord consentir au transfèrement avant que les Etats-Unis puissent prendre en considération la demande de transfèrement. Les Etats-Unis ne peuvent donner leur accord au transfèrement que si les autorités compétentes de l'Etat visé donnent au préalable leur consentement.

Dans un tel cas, le Gouvernement d'Etat doit avoir en place une législation autorisant le consentement à de tels transfèrements et doit être préparé à exercer cette autorité dans des cas spécifiques. Tous les Etats des Etats-Unis et les territoires de Porto Rico et des Îles Mariannes du Nord ont promulgué la législation les autorisant à participer au programme de transfèrement.

Le consentement spécifique des autorités d'Etat appropriées est requis pour le transfèrement de toute personne ayant été reconnue coupable d'avoir violé les lois de cet Etat. Le consentement ne peut être présumé du fait de l'existence d'une autorité réglementaire ; l'approbation d'un transfèrement relève de la discrétion des Etats. Bien que les Etats-Unis encouragent vivement la participation des Etats aux transfèrements effectués en application de la Convention, les Etats-Unis ne peuvent obliger un Etat à consentir au transfèrement d'une personne reconnue coupable d'avoir violé les lois de cet Etat.

Les autorités fédérales des Etats-Unis sont prêtes à aider les Etats membres et les autres Parties à la Convention à contacter les autorités compétentes des Etats. De plus, les Etats membres ou Parties à la Convention peuvent également contacter directement les autorités de l'Etat pour essayer de les persuader de la pertinence du transfèrement d'une personne.

L'autorité centrale compétente des Etats-Unis est l'« *International Prisoner Transfer Unit, Office of Enforcement Operations, Criminal Division, United States Department of Justice* », 1301 New York Avenue, Washington, D.C. 20530. L'« *International Prisoner Transfer Unit* » au sein du OEO est responsable de l'administration quotidienne du programme.